
Vážené delegátky, vážení delegáti, milí hosté. 

 

Od poslední valné hromady, konané v listopadu loňského roku, před námi stála řada úkolů a řada jich 

ještě vyvstala v průběhu roku 2017. Závěr roku 2016 nás hodně potrápil se zápisy pobočných spolků 

do veřejného rejstříku, ne vždy měl návrh zápisu hladký průběh, požadavky rejstříkového soudu byly 

v mnohých případech příčinou čilejší komunikace mezi sekretariátem a vedením pobočných spolků 

s cílem stihnout zápisy ve lhůtě dané zákonem k 31. 12. 2016. Nakonec se vše zdárně podařilo a 

u rejstříkového soudu máme v současné době pouze „pomníky“ v podobě zaniklých a 

nezlikvidovaných pobočných spolků, které postupně pracovnice sekretariátu rozplétají a vyřizují. 

Vedle toho pracovníci sekretariátu musí řešit případy, kdy dnes už neexistující spolky vlastní nemovitý 

majetek, neboť likvidace byla špatně provedena, nyní se složitě prokazují nástupnictví a převody 

majetku, kdy v řadě případů to šlo poměrně hladce, nikoliv tak u bývalé ZO ČSCH Štíty, kdy budova 

v dezolátním stavu stojí na pozemku ÚSZMV a několikrát jsme byli vyzváni k jejímu odstranění, neboť 

hrozí její zřícení a možnosti úrazu, což budou náklady k tíži spolku. 

V začátku roku 2017 jsme stáli před velmi závažným rozhodnutím, a to jak dál v pořádání Celostátní 

výstavy Chovatel, zda pořadatelství ponechat na VLL nebo se pokusit zorganizovat výstavu sami 

s cílem zabezpečit vystavovaným zvířatům odpovídající péči a zajistit popularizování výstavy pro 

návštěvníky, a to nejen chovatele, ale i širokou veřejnost. Respektovali jsme názor členské základny, 

který byl tlumočený prostřednictvím delegátů loňské valné hromady. Na základě těchto ohlasů na VH 

i mimo ni, na základě ohlasů chovatelské veřejnosti rozhodl ÚVV, aby výhradním pořadatelem letošní 

celostátní výstavy byl svaz. Příprava výstavy byla poměrně složitá s řadou problémů, ...jak jsme se 

s nimi vypořádali, budeme již na valné hromadě vědět. V souvislosti s celostátní výstavou je nutné 

zmínit ještě další účelné propagace ČSCH, a to v rámci výstavy Země živitelka v Českých Budějovicích 

a celostátních dožínek v Praze na Letné. Obě akce byly zdařilé, vysoce pozitivně hodnocené veřejností 

a za to patří velký dík organizátorům těchto akcí, zejména vedoucím týmů př. Hronovi a Svobodovi. 

Nicméně zejména propagační expozice na výstavě Země živitelka je nákladově rok od roku 

náročnější, takže budeme muset v dohledné době řešit otázku účasti na této akci, pokud náklady 

porostou takovým tempem jako doposud.       

Leden 2017 byl pro řadu z nás jak ze špatného snu… výskyt viru H5N8 – vysoce patogenní ptačí 

chřipky u nás, zákaz svodů (výstav) ptáků, to vše nás velmi silně poznamenalo. Proběhla řada jednání 

s vrcholnými přestaviteli SVS s cílem zabezpečit fundovanou informovanost našich členů, vysvětlení 

představitelů SVS problematiky genetických zdrojů drůbeže u našich chovatelů, zajištění zvláštního 

veterinárního přístupu a posouzení nutnosti utracení chovu v ohnisku nákazy u organizovaných 

chovatelů s chovy genetických zdrojů a u ostatních po posouzení preventivních opatření, zmírnění 

přísnosti opatření ve vztahu k chovu holubů v ohniscích nákazy. Jak se vše povedlo, dokážete nejlépe 

zhodnotit sami, já osobně si myslím, že velmi dobře. 

Další poměrně širokozáběrovou činností je údržba nemovitostí v majetku svazu, kdy poměrně 

rozsáhlé rekonstrukce proběhly v Brně Lidické ulici, částečně v Plotní ulici, ve Střelicích, Roudnici nad 

Labem, Havlíčkově Brodě, probíhají v Kolíně, připravují se v Brně – Plotní, připravovaly se v Praze – 

Ďáblicích (zatím pozastaveno), současně byly řešeny některé havárie – zejména prasklá vodovodní 

potrubí. Investice do oprav nemovitostí jsou poměrně nákladné, avšak po dlouhodobém 

podceňování této problematiky jsou nutné! Každá investice přináší větší možnost výnosu v podobě 



nájmu. Obecně lze v současné době říci, že příjem z nájmu je momentálně vyšší než příjem 

z členských známek. 

Z movitého majetku je nutné zmínit výstavní fundus, jehož sklad se přesunul z Lysé nad Labem do 

Kolína Štítar, kde je v samostatném a zabezpečeném objektu, v současné době se dopracovává 

podoba pojistné smlouvy na tento majetek. V závěru loňského roku jsme proinvestovali 1,5 milionu 

Kč za nový výstavní fundus, v letošním roce proinvestujeme 2,1 milionu Kč, obě částky byly 

poskytnuty formou dotace z Mze. Současně je nutné zmínit, že v tomto trendu budeme muset 

pokračovat, i když ne v takovém objemu, ale je nutné zabezpečit obnovu nejen klecí, ale i podstavců 

pod ně – kozičky, podlážky a dostatek krmítek. 

K výročí uzavření pojistných smluv na nemovitosti byla tato smlouva u České pojišťovny vypovězena a 

na základě poptávkového řízení, jehož se zúčastnily čtyři pojišťovny, byla uzavřena nová pojistná 

smlouva s pojišťovnou Generali s výhodnějším rozsahem plnění a nižším pojistným. 

V průběhu roku 2017 jsme vyvíjeli velké úsilí při několikaměsíčním intenzivním jednání se 

zákonodárci k problematice rodinných farem na chov masožravých kožešinových zvířat pro kožešiny. 

Bohužel pro nás i přes veškerá úsilí došlo k naplnění zákazu tohoto chovu, ale nedošlo 

k odpovídajícímu odškodnění majitelů rodinných kožešinových farem, kde pod záštitou zákona 

nedošlo k ničemu jinému, než ke zmaření podnikatelských aktivit a vyvlastnění bez náhrady. ČSCH je 

v této věci ještě dále nápomocen těmto našim chovatelům - prostřednictvím našeho právního 

zástupce s žalobou proti státu u Ústavního soudu, velkou část nákladů nesou FurEurope, majitelé 

chovu a část (asi 20%) ČSCH. Jak se situace vyvine, je zatím nejisté a neodpovědné předjímat. Jisté je 

to, že zákaz chovu masožravých kožešinových zvířat za účelem produkce kožešin je minulostí, a tak se 

100 % jistotou můžeme hovořit o likvidaci jedné z našich odborných sekcí. Poučení pro nás: „nebrat 

tyto rádoby ochranářské aktivity na lehkou váhu a naučit se s nimi pracovat“, neboť obdobné 

problémy mohou v brzké době vyvstat v klecovém chovu králíků a drůbeže.  

Otázka soudních sporů a našeho právního zastoupení, jak jsme již avizovali: omezili jsme zadávání 

objednávek AK Kučera a spol. s cílem snížit náklady na právní služby, nicméně jsou některé případy, 

kdy se na pomoc právníků z AK Kučera a spol. obracíme, neboť jsou velmi úspěšní v námi vedených 

soudních sporech a jsou tak i odbornou veřejností vnímáni. Jejich služeb jsme využívali zejména při 

jednáních a vystupování na obranu kožešinových zvířat a ve sporu se státem o pozemky pod budovou 

a kolem ní v Maškově ulici, kdy dnes můžeme říci, že pozemky jsou naše a prostřednictvím AK Kučery 

jsme požádali o vydání neoprávněného majetkového prospěchu v podobě nájmu za poslední tři roky; 

soudní výlohy a náklady řízení přitom hradila strana žalovaná, tedy stát prostřednictvím ÚZSMV. 

V současné době vede ČSCH ještě jeden soudní spor, ve kterém nás zastupuje př. Danišovič, a to je 

žaloba na neplatnost usnesení VH z 5. 12. 2015 a odvolání př. Kotyzy z funkce člena ÚV ČSCH, a tím i 

z funkce předsedy ÚV. V této věci je po řadě vyjadřování nařízeno soudní jednání na 28. 11. 2017.   

Úsek práce s mladými chovateli letos vyvrcholil mezinárodním kolem OMCH v Poběžovicích s velmi 

zajímavým doprovodným programem, osobně jsem byl na zahájení a vyhodnocení akce a podle 

nálady mladých chovatelů lze akci hodnotit jako zdařilou. Mladí chovatelé vyzařovali spokojeností, 

celá akce se obešla bez jakýchkoliv závažných incidentů a újmy na zdraví, jak mládeže, tak 

pořadatelů. Velký dík pořadatelů do Poběžovic na Domažlicko. 



Práce Sekretariátu ÚVV ČSCH za uplynulé období nebyla vždy jednoduchá a vyžadovala mnoho 

operativních řešení, zejména v souvislosti s nemocí Alice Šimkové a nemocí Tomáše Marušáka. 

Zatímco v chovatelské sekci chovatelů koček proběhlo a pokračovalo vše hladce a kontinuálně, 

poněkud odlišné to bylo v sekci chovatelů holubů, kde činnost tajemníka i na žádost sekce převzala 

Lucie Berná a myslím, že se s novou výzvou poprala poměrně statečně, vzhledem k tomu, že byla 

samouk. Dále bylo nutné pracovat na evidenci členské základny, kterou jsme povinni vést ze zákona, 

a pokud už něco musíme dělat, je dobré dělat to tak, aby to sloužilo převážně nám všem, a tak paní 

Lucie Berná a Kateřina Popelková dostaly do vínku evidenci členské základny s tím, že se 

prostřednictvím této evidence budou objednávat členské známky na příští rok. Když se paní Berná a 

paní Popelková seznámily se stavem evidence členské základny tak, jak ji spravoval pan Marušák, tak 

byly zděšené, evidence nebyla aktualizovaná několik let a měly pouhé 4 měsíce na aktualizaci a 

vychytání nedostatků. Výsledkem je, že dnes máte na všech okresech přístup do evidence a můžete si 

v rámci svých oprávnění spravovat členskou základnu. K této problematice proběhla v některých 

spádových regionech školení, která měla, až na nějaké drobné výjimky, velmi pozitivní a konstruktivní 

průběh a vzešla z nich i řada dobrých připomínek k programu evidence a k tomu co umí a co by mohl 

umět. Tyto budou do programu evidence členské základny dopracovány. Za váš přístup všem díky. 

V průběhu roku 2017 jsme v rámci distribučního střediska zprovoznili e-shop, kde si můžete zboží 

objednávat, následně ho pracovníci sekretariátu expedují k vám. 

V závěru roku 2016 a průběhu roku 2017 se nám podařilo stabilizovat vedení účetnictví na 

požadované úrovni a ke spokojenosti všech. Máme velmi zdatnou ekonomku a účetní a pro potřeby 

konzultací a podání daňového přiznání jsme obnovili spolupráci s Ing. Lubošem Valehrachem.  

ČSCH v letošním roce oslavil 60. výročí založení jednotného svazu, u této příležitosti ÚVV uspořádal 

slavnostní setkání předsedy Senátu Parlamentu ČR pana Milana Štěcha s vybranými chovateli našeho 

spolku a pozvanými hosty - v květnu 2017 ve Valdštejnském paláci. Na setkání přijali pozvání i 

předseda vlády ČR a ministr zemědělství. Setkání proběhlo v příjemné atmosféře a přátelském duchu, 

s předáváním pamětních medailí, a pevně věřím, že všichni zúčastnění mají pěkné vzpomínky na 

nevšední zážitek. 

Co nás v následujících měsících a letech čeká? V prvé řadě obsazení místa na sekretariátu 

pracovníkem, který by měl na starosti správu a údržbu majetku, pokračování v údržbě majetku, dále 

nás čekají volby na všech stupních organizační struktury ČSCH v roce 2018. Volby jsou svým 

způsobem průlomové v tom, že se na ně připravujeme již letos a budou probíhat dle ustanovení loni 

schválených Stanov ČSCH, dnes budeme projednávat ještě návrh volebního řádu. Vypořádání se 

s neexistujícími pobočnými spolky ve veřejném rejstříku, zdokonalování evidence členské základny, to 

vše je ještě před námi. V průběhu nejbližších měsíců je nutné dopracovat organizační řád jako 

prováděcí předpis ke stanovám.  A co nás čeká v nejbližších letech, je příprava na Evropskou výstavu 

v roce 2024, o jejíž pořádání ČSCH požádal. 

 

Děkuji Vám za pozornost. 


